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Zápis z jednání
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 2/2013

konaného dne 21. 3. 2013

Přítomni:

1. Ladislav Nechvátal 8. Jiří Hormandl

2. Pavla Kučerová 9. Jan Kasal

3. Jaromír Pospíchal 10. Jiří Vondráček (místopředseda)

4. Karel Borek 11. Věra Bartuňková

5. Ladislav Nováček 12. Zdeňka Marková

6. Kamil Vejvoda 13. Jiří Bína (tajemník)

7. Vítězslav Schrek (předseda)

Nepřítomni (omluveni):

1. Petr Korčák

Hosté:

1. Petr Krčál (člen Rady Kraje Vysočina)

2. Věra Švarcová (OSV)

Program:

1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu;

2. Návrh na poskytnutí dotace na provoz sociálních služeb z rozpočtu kraje a vývoj situace 
ve financování;

3. Účast zástupce KOUS na jednáních komise;

4. Rozšiřování kapacity lůžek pro seniory;

5. Informace o procesu transformace a humanizace pobytových sociálních služeb; 

6. Podpora vzniku a provozu senior pointů;

7. Diskuze, různé;

8. Závěr.

1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu
Vítězslav Schrek, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje 
Vysočina, přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, 
že je komise usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání, který byl 11 hlasy schválen. 
K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
Jiří Bína provedl rekapitulaci stavu řešení úkolů z minulého jednání komise. 

Na zasedání se dostavila členka komise Věra Bartuňková. 

2. Návrh na poskytnutí dotace na provoz sociálních služeb z rozpočtu kraje a vývoj 
situace ve financování
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály.
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Jiří Bína sdělil, že v roce 2012 bylo z MPSV poskytnuto do Kraje Vysočina 318 mil. Kč, zatímco 
v letošním roce bylo zatím z MPSV přiznáno 308 949 tis. Kč. Protože místo potřebného 
navýšení došlo naopak ke snížení objemu finančních prostředků ve státním rozpočtu, nemají 
financování od 1. 4. 2013 zajištěné sociální služby, které jsou do té doby financované z tzv. 
individuálního projektu, ale nemohly být zahrnuty do navazujícího projektu. 
Od posledního zasedání komise proběhla jednání s jednotlivými městy s rozšířenou působností, 
kde byli jejich představitelé o situaci ze strany kraje informováni. Dále proběhla jednání mezi 
zástupci MPSV, Asociace krajů ČR a Asociace poskytovatelů sociálních služeb. MPSV může 
nyní pro ohrožené sociální služby využít částku kolem 70 mil. Kč, ale Kraj Vysočina nemá 
jednoznačnou informaci o tom, kdy budou mít poskytovatelé informaci o další dotaci a kdy 
budou mít prostředky k dispozici. Dále MPSV oznámilo, že si je nedostatku prostředků na 
dotace vědomo a že bude jednat o získání dalších prostředků na provoz sociálních služeb.
Pokud má dojít k zachování sociálních služeb, které jsou v síti sociálních služeb a nemají nyní 
vůbec zajištěné prostředky pro další provoz, bude nutné poskytnout v rámci dosud schváleného 
rozpočtu dotace nejprve pro tyto služby v rozsahu, který jim umožní financovat provoz alespoň 
do pololetí. 
Členové komise se shodli, že by mělo být zajištěno financování služeb z individuálního projektu 
na druhé čtvrtletí, aby byl zajištěn provoz těchto organizací do pololetí roku 2013.

Usnesení 007/02/2013/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje, aby v rámci schváleného rozpočtu řešila přednostně služby financované z tzv. 
individuálního projektu, které jsou existenčně ohroženy a aby dále hledala řešení pro 
dofinancování ostatních služeb i nad rámec schváleného rozpočtu kraje.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Následně Jiří Bína uvedl, jak je u jednotlivých služeb navržená částka k podpoře koncipována 
a členové hlasovali o každé službě zvlášť.

Centrum multikulturního vzdělávání – návrh na poskytnutí dotace je ve výši 560 tis. Kč, z toho 
90 tis. Kč by byla spoluúčast kraje na zachování projektu do pololetí 2013. Na druhé pololetí by 
byla poskytnuta částka 470 tis. Kč.

Usnesení 008/02/2013/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje poskytnout Centru multikulturního vzdělávání část dotace ve výši 90 tis. Kč na 
zachování projektu do pololetí roku 2013.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Usnesení 009/02/2013/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje poskytnout Centru multikulturního vzdělávání dotaci ve výši 470 tis. Kč na zachování 
projektu do konce roku 2013.
Usnesení nebylo přijato (12 proti, 0 pro, 0 se zdrželo).

STŘED, o. s., Linka důvěry – jedná se o službu zařazenou do střednědobého plánu sociálních 
služeb, která je řadu let spolufinancována z MPSV a rozpočtu kraje. Navrhovaná dotace je ve 
výši 536 tis. Kč. 
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Usnesení 010/02/2013/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje poskytnout organizaci STŘED, o. s. dotaci ve výši 536 tis. Kč na zachování projektu 
telefonické krizové pomoci. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Rozkoš bez rizika – komise v minulém volebním období doporučila zařazení do střednědobého 
plánu sociálních služeb, na zajištění provozu pro první čtvrtletí je navrhována dotace ve výši 129 
tis. Kč.

Usnesení 011/02/2013/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje poskytnout organizaci Rozkoš bez rizika dotaci ve výši 129 tis. Kč na zachování 
projektu na 1. čtvrtletí roku 2013.
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (4 proti, 1 se zdržel).

AL PASO Vysočina – posláním organizace je poskytovat terénní program lidem, kteří se vracejí 
z výkonu trestu odnětí svobody. V roce 2012 byla činnost financována projektem kraje o objemu 
1 mil. Kč, přičemž zdrojem financování byla kombinace dotace ministerstva vnitra a rozpočtu 
kraje. 
Jaromír Pospíchal upozornil, že služba je poskytována duplicitně vedle přeneseného výkonu 
státní správy, který zajišťují jednotlivé obce.
Členové komise o poskytnutí finanční podpory nehlasovali, bylo rozhodnuto, že se k projektu 
komise vrátí na příštím zasedání, až bude situace prověřena a budou známy přesné informace.

Usnesení 012/02/2013/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
žádá
odbor sociálních věcí, aby zahájil jednání s Diecézní charitou Brno, poskytovatelem služby AL 
PASO Vysočina.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Pečovatelská služba městyse Stonařov a obce Herálec – jedná se o jediné dvě pečovatelské 
služby provozované obcemi, které doposud nebyly podpořeny vůbec. Je navrženo financování 
na principu 75 tis. Kč na úvazek, což je způsob, kterým jsou z rozpočtu kraje dofinancovávány 
i služby, které byly financovány z MPSV.

Usnesení 013/02/2013/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje poskytnout Pečovatelské službě městyse Stonařov dotaci ve výši 68 200 Kč 
a Pečovatelské službě obce Herálec dotaci ve výši 150 tis. Kč. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

3. Účast zástupce KOUS na jednáních komise
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína informoval, že Koordinační uskupení nestátních neziskových organizací Vysočiny 
(KOUS) požádalo o možnost účasti jejich zástupce na jednáních komise sociální a pro oblast 
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protidrogové politiky. Delegovaným zástupcem sekce sociálně zdravotní KOUSu pro komisi je
paní Slávka Dokulilová. 

Usnesení 014/02/2013/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
schvaluje
účast paní Slávky Dokulilové jako pravidelného hosta na jednání komise sociální a pro oblast 
protidrogové politiky a
žádá
tajemníka komise, aby zajistil poskytování podkladů a informací paní Slávce Dokulilové ve 
stejném rozsahu jako pro členy komise.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

4. Rozšiřování kapacity lůžek pro seniory
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína uvedl, že komisi jsou předloženy k posouzení dvě žádosti týkající se změny kapacity 
pobytových služeb pro seniory. Prvním z nich je záměr přestavět internát v Telči na domov pro 
seniory a domov se zvláštním režimem o celkové kapacitě 120 lůžek. Záměr předkládá privátní 
investor a chce jej realizovat v objektu, který nyní vlastní město Telč. Nové zařízení má nahradit 
stávající domov pro seniory s kapacitou 60 lůžek, jehož nevhodný stavebně technický stav byl již
před několika lety připomínkován ze strany veřejného ochránce práv a je všeobecně znám jako 
dlouhodobě neudržitelný. Podmínkou realizace záměru je jeho podpora ze strany města 
a převod objektu určeného k přestavbě. 
Druhý záměr předložilo město Pacov. V tomto městě v současné době působí příspěvková 
organizace města, která provozuje 52 lůžek domova pro seniory a 28 lůžek domova se 
zvláštním režimem. V sousedství tohoto zařízení plánuje předkladatel záměru výstavbu dalšího 
objektu o kapacitě 90 až 100 lůžek. 
Podmínkou realizace uvedených záměrů je doporučení zařazení do střednědobého plánu 
rozvoje sociálních služeb.

V průběhu jednání se ze zasedání omluvila členka komise Pavla Kučerová.

V následné diskusi vyjádřili členové komise podporu k zařazení záměru vybudování domova pro 
seniory a domova se zvláštním režimem v Telči do střednědobého plánu rozvoje sociálních
služeb. V tuto chvíli se však nevyjadřovali k samotnému projektu, ve kterém není specifikován 
budoucí provozovatel, a plánované kapacitě zařízení.

Usnesení 015/02/2013/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
zařadit při příští aktualizaci záměr dle materiálu KSPP-02-2013-04, př. 2 do střednědobého 
plánu rozvoje sociálních služeb a
doporučuje
specifikovat celý záměr a přehodnotit plánovanou kapacitu.
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Usnesení 016/02/2013/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
zařadit při příští aktualizaci záměr dle materiálu KSPP-02-2013-04, př. 3 do střednědobého 
plánu rozvoje sociálních služeb.
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Usnesení nebylo přijato (11 proti, 0 pro, 0 se zdrželo).

5. Informace o procesu transformace a humanizace pobytových sociálních služeb
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály.

Jiří Bína představil členům komise proces transformace a humanizace pobytových sociálních 
služeb v Kraji Vysočina. Cílem projektu je transformace uživatelů sociálních služeb z klasických 
ústavů do života v běžných domácnostech, ve kterých bude žít maximálně 6 klientů. V nejblíže 
plánovaném procesu by měly vzniknout tyto domácnosti pro klienty Ústavu sociální péče 
Jinošov (nově Domov bez zámku), Ústavu sociální péče pro mentálně postižené Těchobuz 
(nově Domov Jeřabina) a Ústavu sociální péče Křižanov. 
Členům komise byl předložen také materiál, který obsahuje výstupy kulatého stolu s rodiči, kteří 
pečují o své děti, dospívající nebo dospělé se zdravotním postižením, který se uskutečnil 18. 6. 
2012 v Jihlavě. 

Usnesení 017/02/2013/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o procesu transformace a humanizace pobytových sociálních služeb dle materiálů 
KSPP-02-2013-05, KSPP-02-2013-05, př. 1 a KSPP-02-2013-05, př. 2.
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

6. Podpora vzniku a provozu senior pointů
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína informoval, že na území Kraje Vysočina vznikl v roce 2012 první senior point, který 
založilo město Třebíč. Senior point je místo, kam může senior přijít a získat řadu informací 
z různých oblastí, které se ho dotýkají (kultura, sociální služby, doprava, vyhledávání kontaktů 
na právní nebo finanční poradnu). Myšlenkou senior pointu je také dosáhnout toho, aby se 
senioři mohli na stabilním a k tomu vhodně uzpůsobeném místě dostávat ke kvalitním 
informacím a především se navzájem setkávat.
Kraj Vysočina má možnost dočasně financovat jeden senior point v rámci evropského projektu 
v částce 20 tis. Kč měsíčně. Znamenalo by to zvýhodnění jednoho místa v kraji nesystémovým 
způsobem, z toho důvodu začal odbor sociálních věcí pracovat na návrhu systému podpory 
vzniku senior pointů z prostředků ve schváleném rozpočtu. 
Ve výzvě by byly definovány minimální požadavky na fungování senior pointu: prostory pro 
scházení seniorů, provozní doba, přítomnost informačního pracovníka alespoň 20 hodin týdně, 
dostupnost informací o sociálních službách, úřadech, institucích, veřejných službách, kulturních 
nebo sportovních možnostech vyžití, systému seniorpas, kontaktech na seniorské organizace 
a o případných dalších systémech pomoci a podpory seniorům. 

Členové komise následně diskutovali zejména nutnost přítomnosti informačního pracovníka 
a shodli se, že by se měly nastavit kvalifikační požadavky na pracovníka senior pointu.

V průběhu jednání se ze zasedání omluvili členové komise Kamil Vejvoda a Jaromír Pospíchal.

Usnesení 018/02/2013/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje zavést stabilní systém podpory provozu senior pointů dle zásad uvedených 
v materiálu KSPP-02-2013-06.
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Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

7. Diskuze, různé
Termín příštího zasedání komise byl stanoven na čtvrtek 16. května 2013, od 10.00 hodin.

8. Závěr
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.

Vítězslav Schrek
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina

Jiří Bína
tajemník Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Dana Vrábelová dne 28. 3. 2013




